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Abstract 

Baumel, A., S. Youssef, G. Ongamo & F. Médail (2013). Habitat suitability assessment of the 

rare perennial plant Armeria arenaria (Pers.) (Plumba ginaceae) Schult. along the French 

Mediterranean coastline. Candollea 68: 221–228. In English, English and French abstracts. 

A major challenge in conservation biology is to identify the factors driving abundance and 

demographic regeneration of rare species populations. We assess habitat suitability within a 

protected area for Armeria arenaria (Pers.) Schult. (Plumbaginaceae), a small perennial 

polycarpic plant and keystone species of a threatened plant community on the rocky crystalline 

coastline of South-East France. The factors associated with the occurrence and abundance of 

adult plants and juveniles of this species were investigated by an “Outlier Mean Index analysis” 

(OMI). A second census was conducted three years later to test the reliability of inferences about 

habitat suitability. The results underline the importance of fine scale habitat heterogeneity to 

understand the variation of abundance. Moreover only a portion of the habitat of Armeria 

arenaria is suitable for regeneration, underlying the necessity to consider both abundance and 

regeneration to set conservation and management priorities. 

Résumé 

Baumel, A., S. Youssef, G. Ongamo & F. Médail (2013). Evaluation de la qualité d'habitat de 

l'espèce pérenne rare Armeria arenaria (Plumbaginaceae) sur la côte méditerranéenne française. 

Candollea 68: 221–228. En anglais, résumés anglais et français. 

L'un des défis importants de la biologie de la conservation est d'identifier les facteurs contrôlant 

l'abondance et la régénération démographique des populations d'espèces rares. Au sein d'une aire 

protégée, nous avons évalué la qualité d'habitat pour Armeria arenaria (Pers.) Schult. 

(Plumbaginaceae), une plante polycarpique, pérenne, de petite taille, et espèce clé d'une 



communauté végétale menacée du littoral cristallin du Sud Est de la France. Les facteurs 

écologiques associés à la présence et à l'abondance des plantes adultes et juvéniles de cette 

espèce ont été analysés par une analyse «Outlier Mean Index» (OMI). Un deuxième recensement 

a été mené trois ans plus tard pour tester la robustesse de nos déductions sur la qualité d'habitat. 

Les résultats soulignent l'importance de l'hétérogénéité à échelle fine de l'habitat pour 

comprendre la variation d'abondance. De plus seulement une partie des habitats d'Armeria 

arenaria est adéquate pour la régénération, soulignant la nécessité de tenir compte de 

l'abondance et de la régénération pour établir des priorités de conservation et de gestion. 
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